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［摘 要］ 在全球化日趋明显的今天，区域一体化已成为一个最令人瞩目的现象，尤其

是欧盟的出现，让我们也更企盼东亚一体化的早日实现。 但东亚各国深层次、全方位的合作

基础是要有文化认同的。 儒学完全可以担负起这一使命，而以孔子命名的孔子学院更有义务

从战略的高度重新定位，为宣传推广儒学思想和中国外交理念，促进东亚一体化早日实现做

出贡献。
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On the Strategic Significance of Confucius Institute 

from the Perspective of the Integration ·of East Asia 
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[Abstract] With the development of globalization, especially with the establishment of 

the European Union, regional integration has become one of the most significant phenomena in 

the world. The East Asian integration is being expected. Yet, the foundation of deep and all­

round cooperation among East Asian countries depends on mutual cultural identity. 

Confucianism is exactly the culture that most countries in East Asia shares, therefore, the 

Confucius institute has to be redefined from strategic point of view in order to meet the 

requirement of the new situation and make some contributions to the realization of the East 

Asian integration by promoting Confucianism and the concept of China's diplomacy in East 

Asia. 
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据国家汉办统计，自2004年在韩国开办首家孔子学院起，截至2011年8月底，中国

已在104个国家（地区）建立了353所孔子学院和473个孔子课堂，共计826所卢而从

2011年8月底到2012年7月底这一年的时间里，孔子学院就增加了37所，孔子课堂增
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